
Řešení vybraných úkolů ze str. 15-17: 
 
cv. 3.3 – dělali jsme spolu na hodině 
 
 
cv. 3.4 
a) á lomeno bé, bé lomeno cé na druhou, iks lomeno ypsilon na třetí, čtyři lomeno druhá 
odmocnina z á, á plus bé lomeno cé minus dé, pí lomeno druhá odmocnina z ikx 
b) žádná celá jedna, pět celých dvacet tři (setin), žádná celá pět tisícin, tři celé sto čtyřicet jedna 
(tisícin), sto dva celých padesát šest (setin) 
c) dvě na třetí, á na minus druhou, v závorce iks na druhou plus yplsilon na pátou rovná se zet, há 
na třetí plus em na čtvrtou, (v závorce) á plus bé to celé na třetí, (v závorce) es plus dé to celé na 
emtou, á na entou krát á na emtou rovná se á na em plus en – zbytek bude zkontrolován na 
hodině 
d) druhá odmocnina z iks, třetí odmocnina z iks, čtvrtá odmocnina z iks plus jedna, entá 
odmocnina z ypsilon, minus druhá odmocnina z á, entá odmocnina z á na entrou – zbytek bude 
zkontrolován na hodině 
 
 
3.5.1 
1. hodnoty (v matematice se po „nabývat“ používá 2. pád), 2. bodem, 3. neurčitý integrál, 4. 
nule, 5. výpočtu derivace, 6. součinu, 7. dané rovnici, 8. kořenový činitel 
 
 
3.5.2  
Zkontrolujte se sami na https://prirucka.ujc.cas.cz/ . Imperativ = rozkazovací způsob. Vzor, co 
máte kontrolovat, je zde: 

 
 
 
str. 16-17 – text – prostudujte pořádně (informace z textu mohou být potřeba pro zápočtový test 
 

https://prirucka.ujc.cas.cz/


str. 17, cv. 3 – nastudujte na stránkách fakulty, univerzity, popř jinde 
 
 
str. 17, cv. 4 
jaderný = nukleární 
ale = však (hodí se přesně do dané věty, není v ní potřeba nic měnit) 
unikátní = jedinečný 
také = rovněž, taktéž 
tvůrčí = kreativní 
organizuje = pořádá 
 
 
str. 17, cv. 5 
a) textové zkratky najdete v internetové příručce (viz výše) 
b) iniciálové zkratky vyhledejte na internetu (v českém prostřední jsou velmi známé, všichni 
jejich význam znají) 
c) textové zkratky čteme jako plná slova – tzv. se čte „tak zvaný“, apod. se čte „a podobně“ 
     iniciálové zkratky se čtou jako jednotlivá písmena, někdy je možné číst jako slovo, pokud je 
tam dost samohlásek (ČEZ se většinou čte „čez“, IKEM se většinou čte „ikem“), ale ČS se čte „čé 
es“. POZOR, správné čtení zkratky ČVUT je „čé vé ú té“ (nikoliv „čvut“). 


